
Zápis z jednání pracovní skupiny TO Brdy a Podbrdsko, z. s.

Datum konání: 25.6.2024 v 9:30 hodin

Místo konání: MěÚ Příbram, Tyršova 108

Přítomní členové a členky pracovní skupiny:

Ing. Miroslava Paťavová (Mikroregion Hořovicko)

Bc. Zuzana Kučerová (město Příbram)

Mgr. Luboš Kožíšek (město Mníšek pod Brdy, koordinátor)

Bc. Tereza Martanová ( TO Brdy a Podbrdsko)

Daniela Vondráčková (zámek Dobříš)

Martin Ďurina (RS Hutě Resort)

Ing. Helena Lišková Štěpánčíková (Středočeský kraj)

Program jednání pracovní skupiny:

1.  Aktuální činnosti řešené spolkem

Jednání pracovní skupiny bylo zahájeno v 9:43 hod., jednáním provází Mgr. Luboš Kožíšek.

1. Aktuální činnosti řešené spolkem

Na začátku jednání byly rozdány první tištěné verze Návštěvnické karty Berounska, Brd a 
Podbrdska. Reakce byly kladné, proběhla diskuze o zapojených subjektech. 

Regionální konference CR – termín je stanoven na 24.9.2024 od 13:00 do 17:00 hod. 
Zúčastněným byl předložen předběžný program, který pan Kožíšek bod pod bodu prošel a 
objasnil.  Konference bude jak osvětová (vysvětlení, co vlastně je DMO), tak praktická 
(příběhy z dobré praxe).
V oblasti Brdy a Podbrdsko se aktuálně provádí výzkum ubytovacích kapacit, aby byl k 
dispozici ucelený přehled o počtu lůžek. Na to se váže problematika výběru místních 
poplatků z pobytu, které slouží k podpoře CR. Výzkumem získané údaje by mohl 
interpretovat Petr Janeček z CzechTourism, zkusíme ho oslovit. 
V praktické části máme v plánu pozvat Budějovické DMO, které je v mnoha směrech 
pokrokové a může tak být velkou inspirací. 



Luboš v rámci jednání pracovní skupiny požádal paní Vondráčkovou o aktivní účast zámku 
Dobříš na konferenci. Byli bychom rádi, kdyby zástupci zámku promluvili o obnově 
francouzské zahrady a Oranžerie, která proběhla na základě čerpání Z IROPu. Mělo by 
zaznít porovnání, jak projekt prospěl ke zvýšení návštěvnosti. Paní Vondráčková předběžně 
přislíbila účast zámku Dobříš na konferenci.
Rádi bychom zařadili do programu CHKO, aby pan Fišer pohovořil o jejich přístupu k CR. 
Paní Paťavová zmínila, že by byla ráda, když by se pohovořilo o potenciálu hradu Valdek, 
aby se celá záležitost s hradem začala posouvat kupředu. Uvedla, že starosta obce 
Chaloupky se případu věnuje a má přehled o stavu památky a jejím postupném chátrání. Pan 
Kožíšek s panem Švendou by chtěli zahájit diskuzi s VLS ohledně hradu Valdek. Paní 
Lišková nabídla oslovení paní Děkanovské ohledně možností, které se mohou, v záležitosti 
týkající se hradu Valdek, učinit, abychom případně měli nějaké argumenty pro jednání.
Paní Martanová informovala, že na konferenci plánujeme pozvat členy a pracovní skupinu 
spolku, TIC, městské odbory cestovního ruchu a MKC, SCCR, CzT, kastelány hradů a 
zámků, zástupce turistických atraktivit, sousední destinace.

Brožury pro pěší a cyklo výlety – vytisknout bychom je chtěli do konce července. Do 
čtvrtka 27.6.2024 udělá paní Kučerová s kolegy korektury a poté brožury nahraje na disk ke  
korekturám pracovní skupině. Do 4.7.2024 bylo potřeba brožury korekturovat.
Finální dokument se může ještě doladit (máme brožury zahrnuty v dotaci), nyní potřebujeme 
mít brožury připraveny na sezónu. 

Označníky – od VLS přišlo pozitivní vyjádření. Označníky budou instalovat oni. Budou je 
instalovat na kámen z Brd. Označníků bude celkem 9, WŠ dokončila zatím 2 označníky, na 
WŠ se o tom natáčela s Českým Rozhlasem reportáž. Nyní musíme označníky odvézt do 
Obecnice, to proběhne v příštím týdnu. Na NS Klobouček nakonec označník nebude, 
protože je to tam již hodně zahlceno. Paní Lišková by ráda tento příběh o výrobě a umístění 
označníků využila pro Kreativní Střední Čechy. Paní Kučerová navrhuje, že by to bylo 
vhodné ve chvíli, až se označníky umístí a nafotí.
WŠ by stála o slavnostní odhalení označníků. Zuzana Kučerová navrhuje termín začátkem 
září, přes léto nebudeme schopni událost zkoordinovat. Vybrat oficiální termín, kam budou 
moci dojít studenti i s rodiči. Přišla by tam i novinářka a mohlo by se to spojit i s příběhem 
kreativity. 

Brdská hřebenovka - už je vyznačena na portálu mapy.cz. Vede od Jíloviště u Prahy a je 
dlouhá 120 km. Pan Kožíšek uvažuje, že trasa mohla vést už z Černošic nebo Dobřichovic, 
kde je vlaková zastávka.

Spolupráce s Michaelou Fialovou Rozšafnou – začali jsme spolupracovat s paní Fialovou 
Rozšafnou, která pro nás, o nás píše tiskové zprávy a články a šíří je mezi novináře. 
Pomohla nám například dostat se do on-line verze Lidé a Země. Zatím se spolupráce 
osvědčuje. Aktuálně připravila TZ na Brdoviny a Návštěvnickou kartu. Pracovní skupina 
může průběžně navrhovat co by se hodilo takovýmto způsobem zpropagovat.  TZ můžeme 
poskytovat i centrále k přetvoření a dalšímu šíření. 



Dotace z MMR – minulý týden přišlo rozhodnutí, že máme dotaci schválenou. Nyní 
musíme zahájit poptávkové řízení. Do 31.8.2024 musíme zaslat podklady. 

Letní kampaně na sociálních sítích – na sociálních sítích běží kampaň na poutní turismus, 
pěší a cyklo výlety, Brdoviny, Návštěvnickou kartu. Původně se měla být zacílená celá ČR, 
ale od toho jsme upustili a zaměřili jsme se na Plzeňský, Středočeský, Jihočeský kraj a 
Prahu. 

Vintířova stezka, memorandum – Spolek Svatá Ludmila inicioval setkání kvůli 
prodloužení Vintířovy stezky. Chtěli by ji prodloužit přes Březnici, Milín, Příbram, 
Hostomicko a dále přes Berounsko až do Prahy. Memorandum za Brdy a Podbrdsko je 
podepsáno. 

Pan Ďuřina se ptal na ubytování pro poutníky v RS Hutě Resort. Luboš přislíbil, že nahlásí 
na spolek Ultreia jeho zájem o ubytování poutníků a zároveň pana Ďurinu pozval na Den 
poutníka, aby tam mohl navázat, v tomto směru potřebné, kontakty.

Paní Paťavová požádalo o zasílání tiskových zpráv. Luboš Kožíšek zařídí, aby paní 
Rozšafná do příjemců dávala i všechny členy pracovní skupiny. Paní Lišková, zmiňuje,že by 
bylo dobré zasílat články i na tiskové oddělení Středočeského kraje a Veronice Štičkové. 

Úkoly:

Lišková - poslat výzvu zámku Dobříš

Martanová – poskytnout paní Liškové kontaktní údaje města Březnice

Kučerová – nasdílet brožury ke korektuře

Kožíšek – poslat paní Paťavové odkaz na album Hostomicka a hutě Barbora a oslovit spolek 

Ultreia

Kožíšek, Martanová – doplnit popisky k fotkám na disku, dohodnout řečníky na konferenci, 

zajistit rozesílání TZ celé pracovní skupině

všichni členové pracovní skupiny – korekce brožur cyklo a pěší výlety do 4.7.2024.

Jednání pracovní skupiny skončilo v 10:59 hod. Po jednání si paní Paťavová a pan Kožíšek převzali 
Turistické karty Berounska Brd a Podbrdska pro oblast Hořovicko, Mníšecko a Dobříšsko.

V Příbrami dne 25.6.2024  Zapsala: Bc. Tereza Martanová


